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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem történt meg a nemzetbiztonsági ellenőrzése 
"az Amerikában katonai/rendvédelmi célokra használható Motorola rádiótelefonok 
Oroszországot célzó csempészete miatt letartóztatott Horváth Bencének", édesanyjának és 
annak az orosz cégnek, aminek a hölgy képviselője volt és amely "a magyar Külgazdasági és 
Külügyminisztérium által felügyelt, a magyar export támogatására létrejött HEPA Magyar 
Exportfejlesztési Ügynökség moszkvai partnerirodája volt" 2019 és 2023 között?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A szabadeuropa.hu oldalon megjelent „Nem volt átvilágítva a külügy partnercége, amelyik érintett
az  amerikai  letartóztatásban az  oroszországi  csempészet  miatt„  című cikkben arról  írnak,  hogy
„furcsa cégháló övezi Horváth Bencét, akit nemrég tartóztattak le Amerikában katonai/rendvédelmi
célokra használható Motorola rádiótelefonok Oroszországot célzó csempészete miatt.”:

„A sajtó kiderítette, hogy Horváth Bence anyja, Horváthné Ficzere Margarita egy olyan orosz cég
képviselője volt,  amely a magyar Külgazdasági és Külügyminisztérium által felügyelt, a magyar
export támogatására létrejött HEPA Magyar Exportfejlesztési Ügynökség moszkvai partnerirodája
volt 2019-től 2023-ig; ez igazából egy oroszországi partnervállalatot jelentett. A magyar állam a
sajtó szerint négy év alatt több száz millió forintot fizetett a cégnek, amelynek maga Horváth Bence
is  az  alkalmazottja  volt.  Bár  a  dokumentumban az  érintett  szervezetek  és  a  letartóztatott  neve
kivételével  a  szereplők  neve  anonimizált,  az  amerikai  nyomozást  vezető  ügynök  eskü  alatt  tett
írásbeli nyilatkozata is ezt valószínűsíti.

(…)

Megkérdeztük  a  külügyminisztériumot,  hogy  a  megbízás  aláírása  előtt  az  illetékes  magyar



titkosszolgálat átvilágította-e a magyar céget, és hogy jelzett-e nemzetbiztonsági kockázatot. Nem
kaptunk választ.
Információink  szerint  a  magyar  szolgálatok  nem  ellenőrizték  sem  az  orosz  partnercéget,  sem
magyar  állampolgárságú  vezetőjét,  esetleg  alkalmazottait,  nem  érkezett  hozzájuk  ilyen  kérés.
Persze Horváthné nem a külügyminisztérium, hanem egy orosz cég alkalmazásában állt, de nem lett
volna  nehéz  nyilvános  adatbázisokból  felfigyelni  az  orosz  titkosszolgálati  kapcsolódásokat
valószínűsítő jelekre, például arra, hogy a partneriroda címén egy olyan cég is működik, amely
honlapja szerint az amerikai embargós listán lévő Motorola telefonokkal kereskedik, így a polgári
szolgálatok  nem  foglalkoztak  az  irodavezetővel  (a  katonai  titkosszolgálatnak  persze  lehettek
információi róla).
Ahogy a pár évvel ezelőtti  botrány,  a több ezer magyar vízumot bűnözőknek is  kiadó moszkvai
magyar vízumközpont esetében is először a külügy, majd a végül onnan kirúgott  Kiss Szilárdot
tovább foglalkoztató agrártárca hagyta figyelmen kívül az Alkotmányvédelmi Hivatal jelzéseit, akik
tudtak mind Kiss, mind orosz felesége orosz titkosszolgálati kapcsolatairól. „Ez azonban senkit nem
zavart, hiszen Léna és Kiss a kapcsolataival segítette a magyar cégek oroszországi boldogulását” –
mondta az újságírók egyik forrása a cikkben. A későbbi nyomozás sem tűnt megfeszítettnek Kiss
Szilárd után, és végül eredménytelenül végződött.
Esetünkben viszont forrásunk szerint a szolgálatok sem ismerték az irodavezető múltját, és erre a
minisztérium  sem  kérte  őket.  Nem  tudjuk,  hogy  pusztán  a  külgazdasági  haszon  vagy  a  baráti
magyar–orosz  viszony  indokolta,  hogy  a  külügyminisztérium  ennyire  nem  törődött  azzal,  hogy
esetleg az orosz titkosszolgálat cégével szerződik, és azt finanszírozza.
A szovjet/orosz viszonyokban szakértő forrásunk egyértelműbben fogalmaz: szerinte nincs még egy
olyan  európai  állam,  „talán  az  osztrákok  lehetnek  hasonlóak,  ahol  ennyire  beépültek  volna  a
hatalmi  struktúrába  az  orosz  titkosszolgálati  szakemberek,  mint  Magyarországon”.  Ennek
legnyilvánvalóbb  példájaként  a  csak  amerikai  nyomásra  eltávolított  orosz  kémbank  budapesti
székhelyű üzemeltetését említi.”
 

Kérdezem Önt:

Miért nem történt meg a nemzetbiztonsági ellenőrzése "az Amerikában katonai/rendvédelmi célokra
használható Motorola rádiótelefonok Oroszországot célzó csempészete miatt letartóztatott Horváth
Bencének", édesanyjának és annak az orosz cégnek, aminek a hölgy képviselője volt és amely „a
magyar Külgazdasági és Külügyminisztérium által felügyelt, a magyar export támogatására létrejött
HEPA Magyar Exportfejlesztési Ügynökség moszkvai partnerirodája volt" 2019 és 2023 között?
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Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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